



## New Brunswick Provincial Team Selection Criteria

### **Objectives:**

*The objective of the provincial team is to support the competitive Judoka from the province who wish to compete and represent New Brunswick on the national and international stage. Judo NB will give its support to these athletes and encourage them to reach their potential.*

### **Composition:**

The provincial team will be based on a provincial ranking that will be updated after each eligible tournament and will comprise judoka aging from U16 to Senior. Prior to nationals, the top 10 ranked judoka, who intend on fighting at nationals, will be selected as the "provincial team" **for that tournament**. In the event of a tie for the 10<sup>th</sup> place position those athletes will also be included on the provincial team. Any defending medalists will also be on the provincial team (meaning same age and weight that they medaled in last year). The Selection committee also reserves the right to recommend an athlete(s) to the provincial team who did not meet the criteria but the committee believes deserves a spot on the team (i.e. One of the better athletes in the province but did not make the team due to a technicality or oversight). This must be a unanimous decision on the part of the selection committee and approved by the Judo NB board of directors.

This number is in accord with the budget that Judo NB has for the Provincial Team.

### **Advantage:**

Members of the Provincial Team will receive: (All of these benefits are budget permitting)

- Members will receive a piece of Judo NB team Apparel (Budget Permitting)
- Funding for Nationals as per the budget permits (as per the BOD).
- Registration paid at NB Camps approved by BOD
- Registration for two of the following tournaments (budget permitting): Quebec Open, Ontario Int., Edmonton Int., and the Pacific International.

## Obligations/Requirements

All athletes must respect the following rules to be eligible for provincial Team selection.

- Follow the Athletes Code of Conduct when he/she participates in Provincial Team activities.
- During the selection period, participation at a minimum of one National level A tournament Quebec Open, Ontario International, Edmonton Int., Pacific Int., or Nationals, is mandatory to be eligible for the Provincial Team.
- Must compete in minimum of 2 events of the following lists of Tournaments
  - NB Cup - Saint- Quentin
  - NB Open - Rothesay
  - Eastern Canadian Championships - Edmundston
- Must be a resident of New Brunswick. Can be attending post-secondary education outside of NB but permanent residence must be in NB.
- Must be a registered member with Judo NB. Any PT member that is not registered may be removed at any time from the team.

## Selection Criteria:

- 6 best results from the tournaments list since (including) the last nationals.

**Note:** In the event that an athlete is alone in his/her categories, the athlete can still receive full value points for their original category if this athlete is willing to compete in another category/division within one weight class at the discretion of the tournament director. **The Tournament Director will make every effort to try and establish a category for an individual who is alone in their category.**

- Participation in up to 4 training camps (NB Provincial, Atlantic or National) will be valued at 50 points each (maximum of 200 points). **The onus of proof of these camps is on the athletes. To receive points for a camp, proof of participation should be sent to the executive director of Judo NB within two weeks of the camp.**

## Tournament exemption:

An athlete selected for an international competition by Judo NB or Judo Canada will be exempted to compete at a provincial selection the week before until the week after that international competition. The athlete may instead receive the points for the international competition as outlined below.

The Team will be selected prior to nationals.

### **Selection Points:**

- An athlete must compete in the **green and higher belt** level division to be entered to accumulate points for U16, U18, and U21.
- An athlete must compete in the **blue and higher belt** level division to be entered to accumulate points for senior division.
- Judo NB will accept one change in weight category and will count points for the new category for the rest of the season.
- Points accumulated only count toward the age division and weight category in which they were accumulated except as noted above (ie. You will not receive points for U21 based on U18 results at nationals last year).

### **Tournaments list:**

<b>Tournaments</b>	<b>1<sup>st</sup></b>	<b>2<sup>nd</sup></b>	<b>3<sup>rd</sup></b>	<b>5<sup>th</sup></b>	<b>7<sup>th</sup></b>
<b>Nationals</b>	<b>1000 pts</b>	<b>800 pts</b>	<b>600 pts</b>	<b>400 pts</b>	<b>200 pts</b>
<b>Elite 8 / Canada Games (in CG years)</b>	<b>700 pts</b>	<b>500 pts</b>	<b>300 pts</b>		
<b>Judo Canada Tour Tournaments, Quebec Open / Ontario Int. / Eastern Canadians / Edmonton / Pacific Int</b>	<b>700 pts</b>	<b>500 pts</b>	<b>300 pts</b>	<b>200 pts</b>	
<b>Atlantics / Fall Classic / Zebra tour / Super Coupe du Quebec</b>	<b>400 pts</b>	<b>300 pts</b>	<b>200 pts</b>		
<b>NB Cup/ NB Provincials/ Otoshi Cup</b>	<b>300pts</b>	<b>200 pts</b>	<b>100 pts</b>		
<b>-----</b>	<b>1<sup>st</sup></b>	<b>2<sup>nd</sup> or 3<sup>rd</sup></b>	<b>5<sup>th</sup></b>	<b>7<sup>th</sup></b>	<b>No placing</b>
<b>International Competition Points Category</b>	<b>2 wins or more</b>	<b>2 wins or more</b>	<b>2 wins or more or 2<sup>nd</sup> / 3<sup>rd</sup> with 1 win</b>	<b>2 wins or more or 5<sup>th</sup> with 1 win</b>	<b>Points per win or 7<sup>th</sup> with 1 win</b>
<b>Any International Competition "G level or higher"</b>	<b>1000 pts</b>	<b>800 pts</b>	<b>600 pts</b>	<b>400 pts</b>	<b>200 pts</b>

<b>Any International Competition NOT G level or higher and approved by the selection committee.</b>	<b>400 pts</b>	<b>300 pts</b>	<b>200pts</b>		
---	----------------	----------------	---------------	--	--

**Zebra Tour:** Morris Cup, Starrett Cup, Pedro Challenge, Ocean State

- **For the Quebec Open, Ontario Int., Eastern Canadians, Edmonton and Pacific Int., Elite 8, and National tiers, athletes will also receive one 6<sup>th</sup> of the points awarded for 3<sup>rd</sup> place per win (as defined in the Judo Canada Athletes Handbook)**

**Selection Committee:**

1. A member from northern New Brunswick is being selected
2. Jeff Porter
3. Shawn McManus
4. Stephane Berube

**Obligations for Judo New Brunswick:**

**Appeal Process:**

- An appeal shall be heard ONLY on the grounds that the selection process and final decision was flawed, not because the athlete did not like the decision. In other words:
  - 1) The Selection Committee made a decision for which lacked authority;
  - 2) The Selection Committee failed to follow procedures in the Judo NB approved selection criteria;
  - 3) The Selection Committee made a decision which was influenced by bias;
  - 4) The Selection Committee failed to consider relevant information or took into account irrelevant information in making the decision;
  - 5) The Selection Committee exercised its discretion for an improper purpose; and/or
  - 6) The Selection Committee made a decision that was unreasonable.
- The athlete shall be given 7 days to request an appeal. The athlete must present his/her request in writing to the Chair of the Appeals Committee of Judo NB.

- The Appeals Committee shall review the letter and decide whether or not the request has grounds for a hearing. They shall also review all selection procedure documentation from the Selection Committee.
- A non refundable fee of \$250 will be required to accompany any appeal
- If there are no legitimate grounds for appeal, the Chair of the Appeals Committee shall call the athlete advising her/him of the decision. This will be followed up with a formal letter to the athlete.
- If the Appeals Committee feels there are grounds for an appeal hearing, the following procedures will take place:
  - 1) The Chair of the Appeals Committee shall select a designated place, date and time to hear the appeal. This will be done no later than 48 hours upon receipt of the appeal request.
  - 2) The Appeals Committee shall hear the athlete's complaint. He/she may be accompanied by an athlete advocate (parent or guardian or legal advisor, etc.)
  - 3) The Appeals Committee shall hear from the Selection Committee representative (the Canada Games coach).
  - 4) The Appeals Committee will make a final decision at the appeal hearing and the decision shall be final and binding.
  - 5) The Chair of the Appeals Committee will contact the athlete no later than 24 hours after the hearing by phone to advise him/her of the outcome and this will be followed by a formal letter and copy of the appeal findings and recommendation.
  - 6) The Chair of the Appeals Committee will contact the Head Coach by phone to advise him/her of the outcome. A copy of the formal letter will follow this up to the athlete and copy of the appeal findings and recommendation.
- The athlete who submits an appeal must be prepared to cover his/her own expenses during the process (i.e.: travel to the hearing). Judo NB will make every effort to minimize such costs. Should the athlete be successful with his/her appeal, Judo NB will reimburse related expenses.
- The Appeals Committee is currently unnamed and must be updated.

Updates on February 6th 2023



## Nouveau Brunswick Équipe provinciale Critères de sélection

### **Objectifs :**

*L'objectif de l'équipe provinciale est d'appuyer les judoka compétitifs de la province qui souhaitent participer à des compétitions et représenter le Nouveau-Brunswick sur la scène nationale et internationale. Judo NB donnera son appui à ces athlètes et les encouragera à atteindre leur potentiel.*

### **Composition :**

L'équipe provinciale sera basée sur un classement provincial qui sera mis à jour après chaque tournoi admissible et sera composée de judoka vieillissant de U16 à Senior. Avant les championnats nationaux, les 10 premiers judokas classés, qui ont l'intention de combattre aux championnats nationaux, seront sélectionnés comme "équipe provinciale" pour ce tournoi. En cas d'égalité pour la 10e place, ces athlètes seront également inclus dans l'équipe provinciale. Tout médaillé en titre fera également partie de l'équipe provinciale (c'est-à-dire du même âge et du même poids que celui où il a remporté la médaille l'an dernier). Le comité de sélection se réserve également le droit de recommander à l'équipe provinciale un ou plusieurs athlètes qui n'ont pas satisfait aux critères mais qui, selon le comité, méritent une place dans l'équipe (c.-à-d. un des meilleurs athlètes de la province qui n'a pas été retenu en raison d'un détail technique ou d'un oubli). Cette décision doit être unanime de la part du comité de sélection et approuvée par le conseil d'administration de Judo NB.

Ce nombre est en accord avec le budget que Judo NB a pour l'équipe provinciale.

### **Avantage :**

Les membres de l'équipe provinciale recevront : (Tous ces avantages sont fonction du budget)

- Les membres recevront un vêtement de l'équipe de Judo NB (si le budget le permet).
- Financement pour les championnats nationaux selon le budget le permet (selon le CA).
- Inscription payée aux camps du NB approuvés par le C.A.
- Inscription à deux des tournois suivants (si le budget le permet) : Québec Open, Ontario Int., Edmonton Int. et Pacific International.

### **Obligations/exigences**

Tous les athlètes doivent respecter les règles suivantes pour être admissibles à la sélection de l'équipe provinciale.

- Respecter le code de conduite des athlètes lorsqu'il/elle participe aux activités de l'équipe provinciale.
- Pendant la période de sélection, la participation à un minimum d'un tournoi de niveau national A - Open de Québec, International de l'Ontario, Int. d'Edmonton, Int. du Pacifique ou Championnats nationaux - est obligatoire pour être admissible à l'équipe provinciale.
- Il faut participer à un minimum de 2 événements des listes de tournois suivantes
  - Coupe NB - Saint-Quentin
  - Omnium du Nouveau-Brunswick - Rothesay
  - Championnat de l'Est du Canada - Edmundston
- Doit être un résident du Nouveau-Brunswick. Peut fréquenter un établissement d'enseignement postsecondaire à l'extérieur du Nouveau-Brunswick, mais la résidence permanente doit être au Nouveau-Brunswick.
- Doit être un membre inscrit auprès de Judo NB. Tout membre de PT qui n'est pas inscrit peut être retiré de l'équipe en tout temps.

### **Critères de sélection :**

- 6 meilleurs résultats de la liste des tournois depuis (y compris) les derniers championnats nationaux.

**Note :** Dans le cas où un athlète est seul dans sa catégorie, l'athlète peut encore recevoir la pleine valeur des points pour sa catégorie d'origine si cet athlète est prêt à concourir dans une autre catégorie/division dans une classe de poids à la discrétion du directeur du tournoi. **Le directeur du tournoi fera tout son possible pour essayer d'établir une catégorie pour un individu qui est seul dans sa catégorie.**

- La participation à un maximum de 4 camps d'entraînement (provincial, atlantique ou national du Nouveau-Brunswick) sera évaluée à 50 points chacun (maximum de 200 points). **Le fardeau de la preuve de ces**

**camps incombe aux athlètes. Pour recevoir des points pour un camp, la preuve de participation doit être envoyée au directeur exécutif de Judo NB dans les deux semaines suivant le camp.**

**Exemption de tournoi :**

Un athlète sélectionné pour une compétition internationale par Judo NB ou Judo Canada sera exempté de participer à une sélection provinciale la semaine précédant jusqu'à la semaine suivant cette compétition internationale. L'athlète peut plutôt recevoir les points pour la compétition internationale tel que décrit ci-dessous.

L'équipe sera sélectionnée avant les championnats nationaux.

**Points de sélection :**

- Un athlète doit concourir dans la division verte et les ceintures de niveau supérieur pour pouvoir accumuler des points pour les catégories U16, U18 et U21.
- Un athlète doit concourir dans la division bleue et les ceintures de niveau supérieur pour pouvoir accumuler des points dans la division senior.
- Judo NB acceptera un changement de catégorie de poids et comptera les points pour la nouvelle catégorie pour le reste de la saison.
- Les points accumulés ne comptent que pour la division d'âge et la catégorie de poids dans lesquelles ils ont été accumulés, à l'exception de ce qui est indiqué ci-dessus (c.-à-d. que vous ne recevrez pas de points pour les U21 en fonction des résultats des U18 aux championnats nationaux de l'an dernier).

**Liste des tournois :**

<b>tournois</b>	<b>1<sup>st</sup></b>	<b>2<sup>nd</sup></b>	<b>3<sup>rd</sup></b>	<b>5<sup>th</sup></b>	<b>7<sup>th</sup></b>
Nationales	<b>1000 pts</b>	<b>800 pts</b>	<b>600 pts</b>	<b>400 pts</b>	<b>200 pts</b>
<b>Elite 8 / Canada Games (en années CG)</b>	<b>700 pts</b>	<b>500 pts</b>	<b>300 pts</b>		
<b>Tournois du Judo Canada Tour, Quebec Open / Ontario Int. / Canadiens de l'Est / Edmonton / Pacific Int</b>	<b>700 pts</b>	<b>500 pts</b>	<b>300 pts</b>	<b>200 pts</b>	
<b>Atlantiques / Classique d'automne / Zebra tour / Super Coupe du Québec</b>	<b>400 pts</b>	<b>300 pts</b>	<b>200 pts</b>		
<b>Coupe du NB/ Provinces du NB/ Coupe Otoshi</b>	<b>300pts</b>	<b>200 pts</b>	<b>100 pts</b>		



-----	1 <sup>st</sup>	2 <sup>nd</sup> or 3 <sup>rd</sup>	5 <sup>th</sup>	7 <sup>th</sup>	Pas de classement
<b>Points du concours international Catégorie</b>	<b>2 victoires ou plus</b>	<b>2 victoires ou plus</b>	<b>2 victoires ou plus ou 5<sup>ème</sup> avec 1 victoire</b>	<b>2 victoires ou plus ou 5<sup>ème</sup> avec 1 victoire</b>	<b>Points par victoire ou 7<sup>ème</sup> avec 1 victoire</b>
<b>Tout concours international "niveau G ou supérieur"</b>	<b>1000 pts</b>	<b>800 pts</b>	<b>600 pts</b>	<b>400 pts</b>	<b>200 pts</b>
<b>Toute compétition internationale NON de niveau G ou supérieur et approuvée par le comité de sélection.</b>	<b>400 pts</b>	<b>300 pts</b>	<b>200pts</b>		

**Tournée Zebra :** Coupe Morris, Coupe Starrett, Pedro Challenge, Ocean State

- Pour l'Open de Québec, Ontario Int., Canadiens de l'Est, Edmonton et Pacific Int., Elite 8 et National, les athlètes recevront également un 6<sup>e</sup> des points attribués pour la 3<sup>e</sup> place par victoire (tel que défini dans le Manuel des athlètes de Judo Canada)

**Comité de sélection:**

1. Un membre du nord du Nouveau-Brunswick est sélectionné
2. Jeff Porter
3. Shawn Mc Manus
4. Stéphane Bérubé

**Obligations pour Judo Nouveau-Brunswick :**

**Procédure d'appel :**

- Un appel sera entendu UNIQUEMENT au motif que le processus de sélection et la décision finale étaient erronés, et non parce que l'athlète n'a pas aimé la décision. Autrement dit:

1. Le comité de sélection a pris une décision pour laquelle il manquait d'autorité
2. Le comité de sélection n'a pas suivi les procédures des critères de sélection approuvés par Judo NB;
3. Le comité de sélection a pris une décision influencée par un parti pris;
4. Le comité de sélection n'a pas tenu compte des informations pertinentes ou a pris en compte des informations non pertinentes pour prendre sa décision ;
5. Le comité de sélection a exercé son pouvoir discrétionnaire dans un but illégitime ; et/ou
6. Le comité de sélection a pris une décision déraisonnable.

- L'athlète aura 7 jours pour faire appel. L'athlète doit présenter sa demande par écrit au président du comité d'appel de Judo NB.

- Le comité d'appel examine la lettre et décide si la demande est fondée ou non pour une audience. Ils doivent également examiner toute la documentation relative à la procédure de sélection du comité de sélection.

- Des frais non remboursables de 250 \$ devront accompagner tout appel.

- S'il n'y a pas de motifs légitimes d'appel, le président du comité d'appel appellera l'athlète pour l'informer de la décision. Cela sera suivi d'une lettre officielle à l'athlète.

- Si le comité d'appel estime qu'il y a lieu d'entendre un appel, les procédures suivantes auront lieu :

1. Le président du comité d'appel choisit un lieu, une date et une heure désignés pour entendre l'appel. Cela se fera au plus tard 48 heures après réception de la demande d'appel.
2. Le comité d'appel entendra la plainte de l'athlète. Il peut être accompagné d'un avocat de l'athlète (parent ou tuteur ou conseiller juridique, etc.)
3. Le comité d'appel entendra le représentant du comité de sélection (l'entraîneur des Jeux du Canada).
4. Le comité d'appel prendra une décision finale lors de l'audience d'appel et la décision sera définitive et exécutoire.
5. Le président du comité d'appel contactera l'athlète au plus tard 24 heures après l'audience par téléphone pour l'informer du résultat et cela sera suivi d'une lettre officielle et d'une copie des conclusions et de la recommandation de l'appel.
6. Le président du comité d'appel communiquera avec l'entraîneur-chef par téléphone pour l'informer du résultat. Une copie de la lettre officielle fera suite à l'athlète et une copie des conclusions et de la recommandation de l'appel.

- L'athlète qui soumet un appel doit être prêt à couvrir ses propres dépenses pendant le processus (c'est-à-dire : voyage à l'audience). Judo NB s'efforcera de minimiser ces coûts. Si l'athlète obtient gain de cause dans son appel, Judo NB remboursera les dépenses connexes.

- Le comité d'appel est actuellement anonyme et doit être mis à jour.

Mises à jour le 6 février 2023